



Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

Madame Barbara Pompili
Ministre de la Transition Écologique
246 boulevard Saint-Germain
75007 Paris

Cc Madame Bérangère Abba
Secrétaire d'Etat auprès de la ministre de la Transition Écologique, chargée de la Biodiversité

Amsterdam, 18 September 2020

Dear Minister Pompili,

I write to you on behalf of the Fur Free Alliance, an international coalition of more than fifty animal protection organisations who work together to end the exploitation and killing of animals for their fur. We believe that fur factory farming is inherently cruel and encourage governments around the world to bring about legislation to end the practice.

Our members have followed the recent investigations¹ on France's last remaining fur farms with increasing alarm. The footage, recorded in 2017, 2019 and once again in 2020, revealed shocking examples of animal suffering, including mink with physical injuries kept in appalling conditions and displaying stereotypical behaviour, all of which is deeply distressing to view. The animals were housed in small cages without access to water to bathe or swim, or the ability to engage in other natural behaviours. Some of them had injured eyes, missing teeth, missing tails, paralysed and necrotic legs, and skin diseases. Not to mention the faeces discharge which are a major concern for nature and biodiversity. It is high time for such suffering to be brought to an end.

The Fur Free Alliance is aware of the ongoing discussions between your Ministry and our partner organisation in France, One Voice and we respectfully encourage you to take decisive action to end fur farming in France at the earliest possible opportunity, to close down these remaining farms and enact a full ban on all fur farming.

Exploiting, depriving and killing animals for frivolous fur fashion is not only incredibly cruel and unnecessary, but the current health crisis has also highlighted the risk of zoonoses. To date, over 2 million animals have been culled on more than sixty mink farms in the Netherlands, Denmark, Spain and the United States following the detection of SARS-CoV-2 amongst the mink population. According to scientific research from the Netherlands and Denmark² there is strong evidence that the virus has been transmitted from mink to humans. Indeed, an investigation³ into outbreaks of COVID-19 on 16 of the 52 affected fur farms in the Netherlands using whole genome sequencing has

¹ <https://www.stop-fourrure.fr/>

² <https://www.dutchnews.nl/news/2020/05/second-person-catches-covid-19-from-a-mink-minister-is-preparing-measures/>

³ <https://www.dr.dk/nyheder/indland/hvor-blev-jeg-smittet-saadan-afsloerer-danske-forskere-hvem-der-smitter-hjem-med>



Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

directly linked mink to the infection of 66 people living or working on the farms with the SARS-CoV-2 virus.

Over recent years, an increasing number of European countries have taken action to ban fur production on ethical and animal welfare grounds, including Austria, Belgium, Bosnia and Herzegovina, Czech Republic, Croatia, Luxembourg, the Netherlands, Norway, Republic of Macedonia, Serbia, Slovakia, Slovenia and the United Kingdom. Proposals to prohibit fur production are presently being considered in Poland, Ireland, Lithuania, Estonia, Bulgaria and Ukraine. Last month, the largest political party in Finland, the Social Democrats, committed to working towards ending fur farming, a decision that means the majority of the country's government parties are now in favour of a fur farming ban.

It is also pertinent to add that during the past few years, pelt prices have declined significantly with growing stockpiles of unsold furskins. Increasingly, designers and retailers are ending the use of animal fur in their collections and consumers are rejecting animal fur due to increasing awareness of the cruelty involved in its production. Indeed, in the last few years, successful French brands, such as The Kooples, Zadig & Voltaire, Sandro, Maje and Claudie Pierlot, have all joined the likes of Gucci, Prada and Versace in announcing that they will no longer use real animal fur in their collections. A recent opinion poll⁴ shows that 77 per cent of the French public are in favour of a ban on farming animals for their fur.

Given the inherent animal welfare issues related to fur factory farming, the adverse impact on the environment and the potential for zoonotic disease spread, we respectfully urge you to close down all mink farms, and adopt measures to prohibit the farming of animals for their fur, in France at the earliest opportunity.

We thank you in advance for your consideration of our request. Please do not hesitate to contact us if you require additional information, or would like to arrange a video conference to discuss this important matter in greater detail.

Yours sincerely,

Most respectfully,

Joh Vinding
Chairman of the Fur Free Alliance

⁴ <https://www.ifop.com/publication/les-francais-et-la-condition-animale/>



Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

Madame Barbara Pompili
Ministre de la Transition Écologique
246 boulevard Saint-Germain
75007 Paris

Cc Madame Bérangère Abba
Secrétaire d'Etat auprès de la ministre de la Transition Écologique, chargée de la Biodiversité

Amsterdam, le 18 septembre 2020

Chère Madame la Ministre,

Je vous écris au nom de la Fur Free Alliance, coalition internationale de plus de cinquante associations de protection animale qui travaillent de concert pour mettre fin à l'exploitation et au massacre des animaux pour la fourrure. Nous estimons qu'élever des animaux pour la fourrure est cruel par nature et encourageons les gouvernements du monde entier à adopter une loi afin d'interdire cette pratique.

C'est avec une inquiétude croissante que nos membres ont suivi les récentes enquêtes⁵ menées dans les dernières fermes à fourrure françaises. Les images, enregistrées en 2017, 2019 et 2020, révèlent des exemples choquants de souffrance animale, notamment de visons gravement blessés détenus dans des conditions épouvantables et victimes de stéréotypies – autant de séquences très dérangeantes à visionner. Les animaux, enfermés dans des cages minuscules, ne disposaient pas d'eau pour se baigner ou nager, ni n'avaient la possibilité de se comporter naturellement. Certains souffraient de blessures oculaires, d'une absence de dents ou de queue, de paralysie et de nécrose des pattes, ainsi que de maladies de peau. Ne parlons pas des rejets de matières fécales qui constituent un problème majeur pour la nature et la biodiversité. Il est grand temps que tout cela cesse.

La Fur Free Alliance est consciente des discussions en cours entre votre Ministère et One Voice, notre association partenaire en France, aussi nous encourageons-nous respectueusement à prendre des mesures décisives pour mettre fin le plus tôt possible à l'élevage d'animaux à fourrure en France, à fermer les fermes restantes et promulguer une interdiction totale de tout élevage de ce type.

⁵ <https://www.stop-fourrure.fr/>



Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

Exploiter, emprisonner, priver de soins et tuer des animaux pour la fourrure, mode frivole s'il en est, est non seulement cruel et inutile, mais la crise sanitaire que nous traversons a également mis en évidence le risque de zoonoses induit par ce type d'élevage. À ce jour, plus de deux millions de visons ont été abattus dans plus de soixante fermes à fourrure aux Pays-Bas, au Danemark, en Espagne et aux États-Unis à la suite de la détection du SARS-CoV-2 chez ces animaux. Des recherches scientifiques menées aux Pays-Bas et au Danemark⁶ ont démontré que le virus a été transmis du vison à l'humain. En effet, une enquête⁷ sur des foyers de COVID-19, recourant au séquençage du génome entier et menée dans seize des cinquante-deux fermes à fourrure touchées aux Pays-Bas, a établi un lien direct entre les visons et l'infection par le virus SRAS-CoV-2 de soixante-six personnes vivant ou travaillant dans ces élevages.

Ces dernières années, un nombre croissant de pays européens ont pris des mesures afin d'interdire, pour des raisons éthiques et de bien-être animal, la production de fourrure, notamment l'Autriche, la Belgique, la Bosnie-Herzégovine, la République tchèque, la Croatie, le Luxembourg, les Pays-Bas, la Norvège, la République de Macédoine, la Serbie, la Slovaquie, la Slovénie et le Royaume-Uni. Des propositions allant dans le même sens sont actuellement à l'étude en Pologne, en Irlande, en Lituanie, en Estonie, en Bulgarie et en Ukraine. Le mois dernier, le plus grand parti politique de Finlande, le Parti social-démocrate (SDP), s'est engagé à mettre fin à l'élevage d'animaux à fourrure, une décision qui signifie que la majorité des partis du pays sont désormais en faveur d'une telle interdiction.

Il nous semble pertinent d'ajouter qu'au cours des dernières années, les prix des peaux ont considérablement baissé avec l'accroissement des stocks de pelleteries invendues. De plus en plus, créateurs et détaillants cessent de recourir à la fourrure animale, et les consommateurs la rejettent en raison de leur prise de conscience croissante de la cruauté inhérente à sa production. Ces dernières années, de célèbres marques françaises telles que The Kooples, Zadig & Voltaire, Sandro, Maje et Clémence Pierlot, se sont en effet alignées sur la décision de Gucci, Prada et Versace de ne plus utiliser de vraie fourrure dans leurs collections. Un récent sondage d'opinion⁸ montre que 77 % des Français sont favorables à l'interdiction d'élever des animaux pour la fourrure.

Compte tenu des problèmes de bien-être animal inhérents à ces élevages, de leur impact négatif sur l'environnement et de leur potentiel de propagation de zoonoses, nous vous exhortons respectueusement à fermer en France les dernières fermes à visons et prendre les mesures nécessaires afin que l'élevage d'animaux pour la fourrure soit interdit dans les plus brefs délais.

⁶ <https://www.dutchnews.nl/news/2020/05/second-person-catches-covid-19-from-a-mink-minister-is-preparing-measures/>

⁷ <https://www.dr.dk/nyheder/indland/hvor-blev-jeg-smittet-saadan-afsloerer-danske-forskere-hjem-der-smitter-hjem-med>

⁸ <https://www.ifop.com/publication/les-francais-et-la-condition-animale/>



Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

**Nous vous remercions par avance de l'attention que vous voudrez bien porter à notre demande.
N'hésitez pas à nous contacter si vous avez besoin d'informations supplémentaires ou si vous
souhaitez organiser une visio-conférence afin de discuter plus en détail de cette importante
question.**

Je vous prie d'agréer, Madame la Ministre, l'expression de mes respectueux hommages.

Joh Vinding
Président de la Fur Free Alliance



Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

The Fur Free Alliance is an international coalition of over 50 animal protection organisations representing millions of supporters worldwide.





Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

NOAH | for dyr
rettigheter



Veganstvo





Panamalaan 110
1019 AZ Amsterdam
The Netherlands
E: info@furfreealliance.com
W: www.furfreealliance.com

- ACTAsia
- Anima
- Anima Mundi
- Animal Friends Croatia
- Animal Rights Center Japan
- Animalia
- Animals Friend Fund Latvia
- Associação ANIMAL
- Association for the Protection of Fur-Bearing Animals
- Beauty Without Cruelty
- Bont voor Dieren
- Born Free USA
- Campaigns and Activism for the Animals in Industry (CAAI)
- CARE
- Change for Animals Foundation
- Deutscher Tierschutzbund
- Djurens Rätt
- Dyrenes Alliance
- Dzīvnieku Brīvība
- Ecoetica
- Ecoveg
- Four Paws
- GAIA
- Galop
- Humane Society International
- Humánný Pokrok
- Hungarian Anti-Fur League
- JAVA
- LAV
- Loomus
- NOAH
- Observatorio
- Oikeutta Eläimille
- One Voice
- Open Cages Belarus
- Open Cages Lithuania
- Open Cages Poland
- Open Cages Russia
- Open Cages Ukraine
- Respect for Animals
- RSPCA
- Sloboda za Životinje
- Svoboda zvířat
- Swiss Animal Protection
- The Humane Society of the United States
- Tu Abrigo Su Vida
- UAnimals
- Unique Planet
- VEGAIA
- Vegan Initiative
- Vier Pfoten
- Voices for Animals
- World Animal Net